
Graag reageer ik als actief jager in Overijssel (sinds 2016) en als specialist (Bsc Van Hall 

Larenstein) op het voornemen de jacht op haas en konijn in de genoemde provincies te 

sluiten.  

 

Allereerst is de door u gebruikte data met ‘toevallige’ tellingen van vrijwillige tellers niet 

geschikt om een dergelijk besluit op te stoelen. Het geeft een eenzijdig en onvolledig beeld 

van de situatie waarin lokale verschillen niet worden meegenomen. Daarnaast zijn 

discutabele referentiejaren gebruikt en is de beschikbare data niet juist toegepast. Het haas en 

konijn worden hier vergeleken met zeldzame soorten volgens de Europese habitatrichtlijn, 

hetgeen zeker niet het geval is. Ook wordt enkel de aanname gedaan dat de ‘lage’ wildstand 

enkel te verklaren is door jacht. Vergeten wordt dat ook landbouw (vroeg in het jaar maaien 

en niet controleren op jonge hazen) en predatie (vos, ooievaar, roofvogels, kraaien etc.) een 

grote en nog belangrijkere rol speelt in de hazen- en konijnenstand. 

 

Ervaringen vanuit eigen jachtvelden: 

Inmiddels heb ik twee jachtvelden (ca. 5 km uit elkaar) in beheer, beide met een verschillend 

karakter. In het ene veld is de hazenstand ruim hoger dan de ‘gezonde’ stand per 100 hectare. 

In het andere veld is de hazenstand ook boven deze gezonde stand, maar niet extreem. 

Konijnen komen in beide velden voor maar niet in grote getale, op dit moment vindt geen 

konijnen afschot plaats. De hoeveelheid afschot van hazen wordt als vanzelfsprekend 

gebaseerd op de lokale hazenstand (=minder hazen minder afschot, meer hazen meer 

afschot). Door de vele aanwezigheid in het veld, goed contact met grondeigenaren en 

pachters ontstaat een zeer goed beeld van de stand en is de jager bij uitstek de specialist om 

het juiste niveau van afschot voor zijn/haar eigen gebied te bepalen. Het reguleren hiervan op 

provinciaal niveau is geen geschikte manier gezien de lokale verschillen. 

 

Wat te doen: 

Ieder jaar steken de jagers extreem veel tijd in het tellen en monitoren van de wildstand in 

hun eigen jachtveld. Om het gevoel ‘slager die zijn eigen vlees keurt’ te voorkomen kan dit 

door een onafhankelijke partij steeksproefgewijs gecheckt worden. Deze, veel uitgebreidere, 

data is samen met andere specialistische onderzoeksdata beter geschikt om de hazen- en 

konijnen stand mee vast te stellen. Daarnaast geven deze tel gegevens meer inzicht in de 

lokale verschillen. Het beter in beeld brengen van de daadwerkelijke wildstand (niet alleen 

hazen en konijnen) zal de toekomstige beleidsmakers helpen om de juiste afwegingen te 

maken.  

 

Als laatste een oproep: 

Jagers zijn natuurliefhebbers bij uitstek, geen eenvoudige moordenaars. De gratis 

vrijwilligers die al jaren het provinciale beleid uitvoeren. Erken hun passie en inzet, de uren 

die zij in hun veld doorbrengen en de waarnemingen die zij daar doen. Deze opgeleide 

specialisten hebben kennis van zaken en zijn in staat om het juiste niveau van afschot zelf te 

bepalen.  

 

Als u zorgt voor goed beleid, dan voeren wij dat vrijwillig en met liefde uit.   

 
 


